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Opening. 
 
Marieke Hanste opent de bijeenkomst en heet iedereen welkom. Omdat meer dan 50 
geïnteresseerden deelnemen aan deze informatiebijeenkomst, is het niet mogelijk dat 
iedereen zich persoonlijk voorstelt. Daarom alleen een voorstelronde van de bestuursleden:  
Marieke Hansté (voorzitter), Esther Weersink (secretaris), Marcel Busscher 
(penningmeester), overige bestuursleden: Mark Scholten Linde, Erwin Evers, Jenita Hulst, 
Robert ter Horst, Gerard Aarnink, Ria oude Vrielink, Agnes Schurink. 
 
Tevens stelt zich voor Jan ten Tije van Stimuland.  
 
 
Toelichting over de totstandkoming van de vereniging. 
 
Marieke geeft een toelichting over het ontstaan van de vereniging. Van het begin van 
“Hanstiehook staat op voor een leefbaar platteland” als eerste initiatief tot de oprichting van 
de vereniging “Focus op Leefbaarheid”. Om meer te kunnen bereiken en meer zeggenschap 
te kunnen krijgen, is het gebied Hanstiehook vergroot naar het Natura 2000 gebied 
Springendal en Dal van de Mosbeek. De belangen in dit gebied zijn vergelijkbaar en hoe 
meer leden de vereniging heeft, hoe groter onze stem en inbreng kan worden.  
 
Voorafgaand aan de oprichting van de vereniging hebben, onder begeleiding van Stimuland, 
gesprekken plaatsgevonden met veel stakeholders zoals agrariërs, LTO, gemeenten en 
provincie, etc. Tevens is door middel van een enquête onderzocht of er draagvlak in het 
gebied is. Uit zowel de gesprekken met de stakeholders als de enquête bleek, dat de 
betrokkenheid in het gebied groot is en er draagvlak is voor het oprichten van een 
vereniging, coöperatie of iets dergelijks. Er is gekozen voor het oprichten van een vereniging, 
omdat een vereniging het meest democratisch is en de leden stemrecht hebben.  
 
Een van de onderwerpen waar de vereniging zich tot nu toe hard voor heeft gemaakt is het 
indienen van een zienswijze op het PIP. Binnenkort heeft de vereniging overleg met de 
gedeputeerden Ten Bolscher en De Wit over de zienswijze maar ook over de andere doelen 
en de positionering van de vereniging.  
 
 
Wat zijn dan die doelen? En waar gaan wij ons hard voor maken?  
 
We denken aan het werken in werkgroepen. Tot nu toe zijn dat drie werkgroepen, maar dat 
kunnen ook andere of meer werkgroepen worden naar gelang de inbreng en de ideeën van 
de leden. De huidige drie werkgroepen worden toegelicht door de contactpersonen van die 
werkgroep:  
 
Werkgroep grondbeheer (contactpersonen Erwin Evers en Ria oude Vrielink) 
Erwin: het gebied is 3500 ha groot waarvan 1250 ha N2000 gebied en van die 1250 ha is 
600 ha van de terreinbeherende organisaties. De vereniging wil grondeigenaren helpen met 
het realiseren van de beheerdoelstellingen op de gronden. Dit kan door met deskundigen en 
eigenaren te onderzoeken hoe passend beheer kan worden uitgevoerd om de doelstellingen 
te halen. Denk daarbij aan beweiding door een schaapskudde, koeien of maaien. Gronden 
die de provincie in bezit heeft en waar de inwoners c.q. aanliggende agrariërs geen belang 



bij hebben, wil de vereniging graag in eigendom overnemen om zelf te beheren en zo 
zeggenschap in het gebied te houden. 
 
Werkgroep erven (contactpersonen Gerard Aarnink en Agnes Schurink) 
Gerard: de afgelopen jaren en de komende jaren zullen agrariërs hun onderneming staken. 
De vraag is, wat moet er gebeuren met de agrarische gebouwen? Naast de regeling Rood 
voor Rood zijn er ook andere mogelijkheden om te herontwikkelen. Bijvoorbeeld het 
realiseren van een knooperf (Langeveen), of appartementen voor jongeren die sociaal en 
economische gebonden zijn aan de gemeenten Dinkelland of Tubbergen. Op die manier 
kunnen we proberen jonge leu op oale groond te behouden. Een ander voorbeeld van 
verandering van bedrijfsbestemming is een kleinschalig timmerfabriek. De bedrijventerreinen 
in de gemeenten zijn vol of mensen willen liever niet naar een bedrijventerrein. Om 
verloedering van de boerenerven te voorkomen, moet ook herbestemming naar kleinschalige 
bedrijven mogelijk zijn.  
 
Werkgroep agrarische ondernemingen en energie (contactpersonen Mark Scholten Linde 
en Robert ter Horst) 
Robert: agrarische bedrijven worden met subsidie verplaatst naar andere gebieden. 
Achterblijvende agrariërs kunnen door de PIP nu niet uitbreiden met de vrijkomende gronden 
van de vertrekkende agrariërs. We willen samen met agrariërs onderzoeken hoe de 
vertreksubsidie kan worden gebruikt voor verduurzaming van de bedrijfsvoering op de 
huidige locatie. Dat kan door bijvoorbeeld het opwekken van duurzame energie, beperken 
van de stikstofuitstoot, overschot zonne-energie verkopen via postcoderegeling, etc. 
Belangrijk is dat eerst een goede gebiedsinventarisatie wordt gemaakt en niet vanuit 
computermodellen wordt gerekend. Als vereniging moeten we hierin het initiatief nemen en 
niet afwachten 
 
 
Reacties naar aanleiding van de toelichting op de werkgroepen. 
 
 
Opmerking: verbruik jaarlijks 500.000 m3 gas en wil graag meepraten met projecten op het 
gebied van duurzame energie. Spreker hoopt als buurt samen te sparren en gezamenlijk als 
buurt sterker te staan richting terreinbeherende organisaties, waterschap etc. Dit moet dan 
niet een vierde bestuurslaag worden. Als voorbeeld noemt spreker het handhavingsverzoek 
richting waterschap voor de bult zand die Staatsbosbeheer voor 1 november 2021 had 
moeten verwijderen. 
Reactie bestuur: werken er aan om als vereniging een stem te krijgen, bijvoorbeeld bij BAC 
aan tafel te komen. Dit moet geen extra bestuurslaag worden, we kunnen ons wel als 
inwoners verenigen en zo onze stem vergroten.  
 
Opmerking: het knooperf Langeveen is later nieuwbouw geworden. Dat is niet overal te 
maken. Het opwekken van biogas is behoorlijk technisch en vraagt om deskundig inzicht. De 
vraag is of iedereen dat kan. Voor zonne-energie heeft het stroomnetwerk te weinig 
capaciteit aan kabels in de grond. Het moet allemaal wel realiseerbaar zijn. 
Reactie bestuur: het knooperf Langeveen was in eerste instantie niet gelukt en is later 
opnieuw ingedeeld en mooi geworden. Ieder boerenerf wordt zeker niet een knooperf, maar 
als de mogelijkheid er is, dan wel uitzoeken. Een ander voorbeeld is het erf transformeren 
naar timmerfabriekje zonder dat de gemeente heel moeilijk doet. 
Reactie bestuur: dat geldt ook voor duurzame energie, het zijn voorbeelden die zijn 
genoemd. We zullen onderzoek moeten doen en initiatieven nemen vanuit de bewoners en 
niet afwachten op overheid en andere instanties. Hierbij staat  de leefbaarheid in het gebied 
voorop.  
Opmerking: biogas is heel technisch en niet voor iedereen weggelegd/behapbaar.  



Reactie bestuur: zien als voorbeeld. Er zijn mogelijkheden, als agrariër hierbij hulp 
inschakelen en niet zelf doen maar deskundigen inschakelen.  
 
Opmerking: is het wenselijk een werkgroep toerisme op te richten? 
Reactie bestuur: dit onderwerp nemen we mee in de fysieke bijeenkomst op 28 maart. 
 
Opmerking: toerisme is Vasse, Tubbergen, Twente, Overijssel en niet alleen hier in dit kleine 
gebied. Is de vereniging een gesprekspartner van de gemeente net zoals een dorpsraad?  
Reactie bestuur: de positie van de vereniging is voor ons ook nog een zoektocht. Dit zal ook 
in het gesprek met de gedeputeerden aan de orde komen. De vereniging komt op voor de 
leefbaarheid in het buitengebied. Daarbij zullen ook raakvlakken zijn met de dorpsraad. Van 
de gemeenten hebben wij al wel het commitment gekregen, dat we worden gezien als een 
officiële en aanspreekbare partij voor de gemeenten.  
 
Opmerking: de vereniging mag zich wel de status van een dorpsraad aanmeten t.a.v. 
onderwerpen buitengebied. 
Reactie bestuur: de politiek vraagt wel specifiek hoeveel leden wij hebben zowel uit 
Dinkelland en Tubbergen. Zou fijn zijn om steun te betuigen door lid te worden. 
De voorzitter van de Dorpsraad Vasse geeft aan, dat de dorpsraad Vasse de oprichting van 
deze vereniging een goed initiatief vindt waarbij de aandacht specifiek op het buitengebied 
gericht is. Er zullen wel initiatieven zijn die raakvlak hebben. Zo is de dorpsraad bezig met 
Mijn Dorp 2030, waarin onder andere een gezamenlijk project met LTO over landbouw en 
duurzaamheid. Het resultaat hiervan is, dat deze groep meer onderzoek wil doen naar 
mestvergisting, zonne-energie etc.  
Reactie bestuur: de vereniging wil ook zoveel mogelijk aansluiten bij bestaande initiatieven 
en samenwerken met andere groepen, dus ook met bovenstaande groep.  
Daarnaast is het belangrijk ook te kijken waar de leden behoefte aan hebben. Alle input is 
gewenst en spreker roept op om mee te denken in de werkgroepen 
 
Opmerking: er zijn nu 53 geïnteresseerden bij deze informatiebijeenkomst. Hoeveel mensen 
wonen er totaal in dit gebied?  
Reactie bestuur: de uitnodiging is verzonden naar 428 huishoudens. Het exacte aantal 
inwoners is niet bekend. Indien gewenst is dit na te gaan bij de gemeenten. De vereniging 
telt op dit moment 74 leden.  
 
Opmerking: hoe staan provincie of Staatsbosbeheer tegenover het gebruik van locaties die 
nu worden opgeheven om deze te gebruiken voor bijvoorbeeld biogas.  
Reactie bestuur: we moeten kijken naar de kansen in het gebied en hoe balans te houden. 
 
Opmerking: het is verstandig om zo snel mogelijk de doelstellingen helder te krijgen. Spreker 
vraagt of juridische kennis aanwezig is omdat veel kansen en thema’s als kenmerk hebben 
dat het heel juridisch is.  
Reactie bestuur: deze suggestie nemen we mee in de fysieke bijeenkomst op 28 maart 
2022. 
 
Opmerking: we leven in een prachtig natuurgebied leven en moeten de natuur niet uit het 
oog verliezen.   
Reactie bestuur: het bestuur beaamt dit.  Het is hier mooi en moet ook mooi blijven. 
 
Opmerking: belangrijk is goed onderhoud van de natuur. Ook Staatsbosbeheer moet de 
natuur onderhouden. En als dat onderhoud nu al niet lukt, niet nog meer natuur ontwikkelen.  
 
Opmerking: we moeten ons ook sterk maken voor de natuur, ook na alle ingrepen die 
Staatsbosbeheer doet en heeft gedaan. 



Reactie bestuur: we wonen met zijn allen in een mooi gebied, maar willen het ook mooi 
houden. Niet alleen voor de planten, maar ook voor de inwoners. 
 
 
Fysieke ledenbijeenkomst op 28 maart 2022. 
Aan het eerste jaar lidmaatschap zijn geen kosten verbonden. Vanuit de provincie is er de 
subsidietoezegging om de vereniging verder vorm te kunnen geven. In de bijeenkomst op 28 
maart moet worden gesproken over de ideeën die vandaag zijn ingebracht en hoe verder 
met lidmaatschap, gezinnen, stemrecht, contributie etc., 
 
De inwoners in het gebied worden opgeroepen om zoveel mogelijk lid te worden van de 
vereniging en zo onze stem zo groot mogelijk te laten worden op basis van het ledenaantal.  
 
Wil je een bijdrage leveren, dan graag een mailtje sturen naar info@focusopleefbaarheid.nl 
of neem contact op met een van onze bestuursleden.   
 
Aanmelden als lid kan ook via info@focusopleefbaarheid.nl met vermelding van naam, adres 
en woonplaats. 
 
 
Afsluiting informatiebijeenkomst. 
Marieke sluit de bijeenkomst af en hoopt allen weer te zien op de fysieke ledenbijeenkomst 
op 28 maart 2022.  
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